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Protokół Nr 20 
z dwudziestej sesji Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 24.04.2008r. 

 
 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 
 
Spotkanie trwało od godz. 10.00 – do godz. 15.40. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
Radni nieobecni usprawiedliwieni :  
1. Beata Lida. 
 
 Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 
2. Sekretarz Gminy     - Renata Jesionowska – Zawieja 
3. Skarbnik Gminy     - Władysław Rembelski 
4. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty  
    Samorządowej     -  Waldemar Kuczerepa 
6. Dyrektor Zarządu Drogowego 
    w Sępólnie Krajeńskim    - Edwin Eckert 
7. Kierownik ds. Umów i Nadzoru   - Franciszek Lipiński 
8. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 
    Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami - Michał Bąk 
9. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony 
    Środowiska, Leśnictwa i Dróg   - Tomasz Fifielski 
10. Inspektor ds. Infrastruktury Technicznej  - Szymon Landowski 
10. Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 
      Rodzinie      - Zofia Mueller 
11. Inspektor ds. Rozwoju i Pozyskiwania 
    Środków Unijnych     - Iwona Sikorska 
12. Podinspektor ds. Gospodarki  
      Nieruchomościami    - Barbara Schmidt 
13. Sołtys Czarmunia     - Regina Mucha 
14. Sołtys Dalkowa     - Irena Śpica 
15. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów 
      Historycznych”     - Leszek Skaza 
16. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”  - Robert Środecki    
17. Redaktor „Radio Weekend”   - Maciej Bór 
13. Redaktor „Gazety Pomorskiej   - Marietta Chojnacka 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
 
Porządek obrad przewidywał: 
 

1. Otwarcie. 
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2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z XIX sesji RM. 
4. Przyjęcie informacji Przewodniczącego RM o podejmowanych działaniach w okresie 

między sesjami. 
5. Przyjęcie informacji Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjęcie informacji z wykonania budŜetu Gminy Więcbork za 2007r. oraz podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka : 
a/  sprawozdanie Burmistrza  z wykonania budŜetu Gminy za 2007r, 
b/  opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budŜetu Gminy za 
2007r. 
c/  opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Więcborka, 
d/  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium, 
e/  opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby  Obrachunkowej w sprawie wniosku   
  
Komisji Rewizyjnej, 
f/  dyskusja nad sprawozdaniem z wykonaniu budŜetu Gminy Więcbork za 2007r. 
g/  głosowanie nad przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium. 

8. Informacja Burmistrza Więcborka dotycząca realizacji zadań inwestycyjnych na 
2008r. I stopień ich zaawansowania. 

9. Przyjęcie informacji Burmistrza Więcborka dotyczącej przygotowania dokumentacji 
na planowane zadania inwestycyjne na 2008r. 

10. Przyjęcie informacji dotyczącej aktualnego stanu dróg gminnych, powiatowych i 
wojewódzkich po sezonie zimowym oraz planu poprawy na tym odcinku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu wspierania rozwoju sportu 
kwalifikowanego na terenie Gminy Więcbork. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Burmistrza 
Więcborka umowy o dofinansowanie przedsięwzięcia PN „Budowa wielofunkcyjnego 
boiska sportowego ogólnie dostępnego dla dzieci i młodzieŜy w Więcborku”  

13. Podjęcie uchwały w sprawie uŜyczenia terenu stadionu oraz budynków połoŜonych na 
części działek oznaczonych numerami geodezyjnymi 174/1, 165, 170 połoŜonych w 
Więcborku obręb 4. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uŜyczenia pomieszczeń mieszczących się w budynku 
połoŜonym przy ul. Pocztowej 2 w Więcborku, stanowiącym własność Gminy 
Więcbork 

15. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
połoŜonej w Więcborku obr. 2 przy ul. Wągrowskiego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany działki połoŜonej w Więcborku stanowiącej 
własność Gminy Więcbork. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaŜy w trybie przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości połoŜonych w Więcborku przy ul. Franciszka Zubrzyckiego. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork w roku 2008 
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie.            

 
Do przesłanego porządku obrad nikt z radnych nie zgłosił Ŝadnych uwag, zatem 
Przewodniczący RM poprosił o jego przegłosowanie. 
 

Porządek obrad przyjęto jednomyślnie 
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Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokół z sesji został napisany, 
osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc poprawek. Zapytał , czy są jeszcze jakieś 
uwagi do protokółu ze  strony radnych. Takowych nie zgłoszono, zatem poprosił o jego 
przegłosowanie. 
 
 

Protokół przyjęto jednomyślnie 
 
 

Ad. 4  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o podejmowanych działaniach w 
okresie między sesjami. 
1.04.2008r. – wyjazd w teren i zapoznanie się z przebiegiem prac związanych z 
rozprowadzaniem sieci wodociągowej w Nowym Dworze. Wizja lokalna odbyła się z 
udziałem Kierownika ds. wodociągowych w ZGK w Więcborku z p. Piotrem Węgrzynem. 
Prace przebiegają zgodnie z planem, pewne trudności występują z uwagi na warunki 
geologiczne. 
2.04.2008r. – udział w lustracji zalesionych działek w Zakrzewku i Nowym Dworze, 
przeznaczonych do zamiany pomiędzy Urzędem Gminy, a Nadleśnictwem Runowo. 
Pertraktacje dotyczące wymiany działek prowadzone są z inicjatywy Burmistrza Więcborka i 
Rady Sołeckiej w Zakrzewku. Celem wymiany jest pozyskanie terenu przylegającego do 
świetlicy w Zakrzewku przez gminę w zamian za przekazanie działki zalesionej, stanowiącej 
własność Gminy, Nadleśnictwu  W lustracji uczestniczył równieŜ Burmistrz Więcborka oraz 
wiceprzewodniczący Rady Miejskiej p. Józef Kosiniak. 
7.04.2008r. – udział w delegacji składającej Ŝyczenia z okazji Dnia SłuŜby Zdrowia w Spółce 
„PROVITA”, Spółce „NOVUM – MED” i Niepublicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej 
„MEDYK” W skład delegacji weszli ponadto: Burmistrz Więcborka i Przewodnicząca 
Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej p. Barbara Bury. 
10.04.2008r. – udział w I roboczym spotkaniu warsztatowym, poświęconym opracowaniu 
dokumentacji dotyczącej „Lokalnego Planu Rewitalizacji”. 
W tym samym dniu uczestniczył w otwarciu Centrum Edukacji Komputerowej w Ochotniczej 
StraŜy PoŜarnej w Sypniewie. 
11.04.2008r. – udział w konferencji dotyczącej Twórczości członków związku 
Nauczycielstwa Polskiego z terenu Gminy Więcbork, która odbyła się w Sali Krajeńskiej 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 
14.04.2008r. -  spotkanie radnych Rady Miejskiej w Więcborku z radnymi Rady Powiatu z 
terenu Gminy Więcbork. Inicjatorem i gospodarzem spotkania był Burmistrz Więcborka. 
15.04.2008r. – wizja lokalna na oczyszczalni ścieków i wysypisku śmieci z udziałem 
pracownika Zakładu Gospodarki Komunalnej p. Kubiaka. Na miejscu stwierdzono znaczną 
poprawę w odniesieniu do: ogólnego porządku, bieŜącej konserwacji urządzeń i dokonywania 
planowanych remontów / naprawa dachów, malowanie elewacji i urządzeń technicznych /. 
Zaległości na odcinku bieŜących prac występują na wysypisku śmieci, co w najbliŜszym 
czasie powinno ulec poprawie. 
16.04.2008r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa…. 
17.04.2008r. – udział w „Wiosennych Manewrach Polowych” w Śmiardowie Złotowskim. 
21.04.2008r. – Wspólna z Burmistrzem Więcborka wizja lokalna: budowy sieci 
wodociągowej w Nowym Dworze, budowy parkingu na Osiedlu BoWiD i aktualnej sytuacji 
organizacyjno-technicznej na oczyszczalni ścieków. 
22.04.2008r. – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów i Komisji i Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu. 
Ponadto Przewodniczący RM systematycznie uczestniczył w spotkaniach organizowanych z 
inicjatywy Burmistrza Więcborka i jego samego, dotyczących bieŜących uzgodnień oraz 
współdziałał w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
Ad. 5  Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
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1.04.2008r. – spotkanie z Prezesem Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Więcborku w celu 
omówienia bieŜących spraw związanych z OSP w tym równieŜ  dalszego istnienia Orkiestry 
StraŜackiej. 
2.04.2008r. – wizja lokalna działek przeznaczonych do zamiany pomiędzy Urzędem Gminy, a 
Nadleśnictwem Runowo oraz spotkanie z mieszkańcami Osiedla BoWiD zorganizowane 
przez Spółdzielnię Mieszkaniową w Sępólnie Krajeńskim. 
3.04.2008r. – rozmowa z p. Józefem Bondarczykiem odnośnie zagospodarowania skansenu 
oraz wycinki drzew i krzewów miododajnych. 
5.04.2008r. – spotkanie z  Kołem Gospodyń Wiejskich w Wituni, gdzie omówiono sprawy 
organizacyjne, problemy lokalowe Koła i zamierzenia na najbliŜszy czas. 
7.04.2008r. – wizyta w placówkach SłuŜby Zdrowia w Więcborku i złoŜenie Ŝyczeń z okazji 
„Dnia SłuŜby Zdrowia”. 
10.04.2008r. – spotkanie z Marszałkiem województwa na bydgoskim lotnisku i podpisanie 9 
preumów do Regionalnego Programu Operacyjnego 
W tym samym dniu Burmistrz prowadził rozmowy w Zarządzie Dróg z p. Klateckim i p. 
Chojnackim w sprawie dokończenia  modernizacji ulicy Gdańskiej. Po powrocie z 
Bydgoszczy wyjechał do Zespołu Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego w Sypniewie, gdzie 
wspólnie z p. Józefem Bondarczykiem ustalili prawdopodobne miejsce usytuowania skansenu 
pszczelarskiego, a następnie uczestniczył w otwarciu sali komputerowej w OSP Sypniewo. 
11.04.2008r. – udział w zebraniu organizacyjnym związanym z obchodami 25-lecia  sekcji 
podnoszenia cięŜarów gdzie padła propozycja połączenia tej uroczystości z „Dniami 
Więcborka”. 
14.04.2008r. – spotkanie radnych Gminy Więcbork z radnymi  powiatowymi z terenu Gminy 
Więcbork, na którym omawiano aktualne problemy Gminy. 
15.04.2008r. – wizja lokalna budynku Przychodni /pęka wieniec stropowy/. 
16.04.2008r. – spotkanie w Starostwie Powiatowym z Komendantem PSP w sprawie 
dofinansowania przez poszczególne gminy Powiatu zakupu samochodu poŜarniczego. Koszt 
kupna to kwota 800 tys. zł z czego Powiat zobowiązał się zapłacić 200 tys. zł zaś pozostałą 
kwotę mają dołoŜyć samorządy. 
W tym teŜ dniu spotkanie z Posłem Eugeniuszem Kłopotkiem dotyczące sportu. 
17.04.2008r. – udział w „Wiosennych Manewrach Polowych” w Śmiardowie. 
20.04.2008r. – wyjazd do „ENEA” Nakło w celu złoŜenia zapotrzebowania na nowe punkty 
świetlne  w naszej Gminie i podniesienia standardów oświetlenia w ramach rewitalizacji przy 
ulicy Ogrodowej i Osiedle Łopiennik. 
22.04.2008r. – udział w posiedzeniu Komisjach BudŜetu i Finansów i Oświaty, Kultury i 
Sportu. 
23.04.2008r. – udział w dorocznej odprawie obrony cywilnej i przygotowanie do zadań w 
sytuacjach kryzysowych. Tu zwrócił uwagę na nikłe zainteresowanie problematyką lokalnych 
firm. Ponadto w tym dniu spotkał się z kierownikiem AZK i dyrektorem ZGK celem 
omówienia spraw związanych z zadłuŜeniem Administracji Zasobów Komunalnych. W 
wyniku rozmowy p. Stefan Dropinski zobowiązał się do spłaty wszystkich zaległości. 
 
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych.   
 
1. Radny Stanisław Schwartz w imieniu mieszkańców Pęperzyna podziękował  
przedstawicielom lokalnej prasy i kierownikowi referatu UM p. Fifielskiemu, za interwencję 
w sprawie przetargu na zakup gruntów, który z niewiadomych przyczyn w I terminie nie 
odbył się. 
2. Radny Jerzy Urbaniak wyraził podziękowanie dla Burmistrza Więcborka za szybką 
reakcję i wylanie asfaltu wokół terenu MGOK. Jednocześnie zgłosił potrzebę naprawienia 
dziurawej nawierzchni ulicy Pocztowej, gdzie w czasie deszczu przejeŜdŜające samochody 
powodują niszczenie elewacji budynków. 
3. Radna Barbara Bury mówiła o niewłaściwym sposobie sprzątania ulic, a mianowicie 
wyrzucaniu piasku zebranego z ulic na zieleńce. 
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- Po raz kolejny poruszyła temat czystości na ulicy Na Skarpie, gdzie mlecz i trawa 
wyrastająca z asfaltu i chodnika powoduje, Ŝe te nawierzchnie pękają. 
- Prosiła teŜ o przyspieszenie modernizacji chodnika w kierunku Osiedla Plebanka. 
4. Radny Waldemar Kuszewski w związku z licznymi interpelacjami w sprawie naprawy 
dróg i ulic, proponował rozwaŜenie zawarcia umowy między Powiatem i Województwem, a 
Urzędem Miejskim, w której gmina zobowiąŜe się do wykonywania bieŜących napraw pod 
warunkiem zrefundowania tych kosztów przez wskazanych. 
5. Radny Józef Kosiniak pytał, czy poczyniono juŜ jakieś kroki w sprawie zamiany gruntów 
w Zakrzewku pomiędzy Nadleśnictwem Runowo, a gminą. Ponowił teŜ interpelację w 
sprawie zbyt wczesnego zapalania i późnego gaszenia lamp ulicznych – 12 Apostołów. 
     
 
Ad. 7 Informację z wykonania budŜetu za 2007r. przedstawił  skarbnik gminy p. Władysław 
Rembelski. 
 
a)  Na wstępie poinformował, Ŝe budŜet 2007r. był 11-krotnie zmieniany uchwałami Rady 
Miejskiej i 9-krotnie Zarządzeniami Burmistrza Więcborka. Na dzień 31.12.2007r. dochody 
wyniosły 26.343.422 zł, co stanowiło 100,92 % w stosunku do planu, natomiast wydatki 
28.614.332 zł, co stanowiło 94,55 %. Tu skarbnik podkreślił, Ŝe wydatki zostały mimo tego 
wykonane zgodnie z potrzebami. Zaplanowany deficyt budŜetowy na dzień 1.01.2007r. 
wynosił 2.270.910 zł i w ciągu roku nie uległ zmianom. Jednak na dzień 31.12.2007r. budŜet 
Gminy zamknął się deficytem 465.510,44 zł., samorząd bowiem zakładał ponad 
dwumilionowy deficyt licząc na dofinansowanie kilku inwestycji ze środków zewnętrznych, 
co jednak nie udało się. Plan wydatków w 2007r. zmniejszył się o kwotę 62.338 zł. JeŜeli 
chodzi o dochody, to w stosunku do roku 2006 wzrosły o 2,97 % w tym dochody własne o 
0,36 %. Natomiast wydatki w porównaniu z 2006 rokiem wzrosły o 4,96 %. NajniŜsze 
wykonanie jeŜeli chodzi o wydatki są w dziale 757 – obsługa długu publicznego i poręczeń 
65,22 %. Wydatki majątkowe zrealizowano tylko w 86 % z uwagi na  nie wykonanie 
wszystkich zaplanowanych inwestycji kanalizacyjnych w mieście. W dziale Pomoc Społeczna 
wydatki wykonano w 97 %, zaś same dodatki mieszkaniowe w granicach 89 %, jednak 
merytorycznie i finansowo w 100 % zgodnie z przepisami i potrzebami społeczeństwa. W 
dziale 750 – Administracja wydatki wykonano w 96,2 %. Ogólnie dochody w stosunku do 
2006r. wzrosły o 3 % zaś wydatki o 5 %. Pozytywną cechą wykonanego budŜetu jest to, Ŝe w 
dziale 756 w rozdziałach 75615 i 75616 znacznie zmalały naleŜności wymagalne. Ponadto za 
plus moŜna uznać teŜ tendencję zniŜkową w umorzeniach podatków /ok. 32 tys. w 2006r. ok. 
16 tys. w 2007r./. Zobowiązania wymagalne wynoszą 5.246.690,00 zł co stanowi 19,91 % w 
stosunku do planu dochodów, a więc mieszczą się w dopuszczalnym progu procentowym- 
60 %.  JeŜeli zaś chodzi o wydatki inwestycyjne to na plan 1.924.043,01 zł wykonano 
1.698.148,52 zł., co stanowi 6 % ogółu wydatków gminnych. Nie wykonano zaplanowanych 
kanalizacji poniewaŜ złoŜone wnioski na ich dofinansowanie zostały odrzucone. Na koniec 
2007r. wystąpiły teŜ w zakładzie budŜetowym zobowiązania wymagalne w kwocie 74 tys. zł., 
co wiązało się z trudnością w ściągalności czynszów za lokale mieszkalne. W 2007r. Urząd 
Miejski spłacił poŜyczkę do WFOŚiGW w Toruniu w kwocie 17.525,00 zł oraz kredyt w BS i 
Banku Polskiej Spółdzielczości w Bydgoszczy w kwocie 1.360.000,00 zł. WFOŚiGW 
umorzył poŜyczkę zaciągniętą na budowę kolektora na trasie Więcbork Nowy Dwór w 
wysokości 99.000,00 zł. Gmina wyemitowała teŜ obligacje komunalne w wartości 2.000.000 
zł.  
 
Tyle Skarbnik Gminy na temat sprawozdania. 

Przewodniczący RM przyglądając się w jaki sposób Skarbnik przedkłada dane liczbowe 
dotyczące zrealizowanego budŜetu powiedział, iŜ jest przekonany, Ŝe gdyby w Urzędzie 
Miejskim nastąpiła awaria komputerów, bądź wyłączono prąd p. Rembelski byłby w stanie 
całą bazę odtworzyć z głowy. 
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b) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej  
 
Pozytywną Opinię z uwagami Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Bydgoszczy z dnia 18 kwietnia 2008r., o przedłoŜonym sprawozdaniu z wykonania budŜetu 
Gminy Więcbork za 2007r. odczytał Skarbnik Gminy. 
 
c)  Opinię Komisji Rewizyjnej odczytał jej przewodniczący p. Ireneusz Balcer. 
 

Na posiedzeniu w dniu 09.04.2008r. Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z 
budŜetem Gminy Więcbork oraz rozpatrzeniu sprawozdań z wykonania budŜetu, 
sporządzonego na podstawie rocznego sprawozdania zbiorczego z wykonania budŜetu gminy 
wg działów, rozdziałów i paragrafów, pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu Gminy 
Więcbork za 2007r. oraz wnioskuje do Rady Miejskiej w Więcborku o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Więcborka. 
 

Uzasadnienie: 
BudŜet gminy wg Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku Nr IV/29/07 z dnia 

25.01.2007r. na dzień 01.01.2007r. po stronie dochodów wynosił: 26.405.760 zł, a po stronie 
wydatków: 28.676.670 zł. Natomiast po zmianach na dzień 31.12.2007r. - dochody wyniosły: 
26.343.422 zł., wydatki zaś wyniosły: 28.614.332 zł. Zaplanowany deficyt budŜetowy na 
dzień 01.01.2007r. wynosił: 2.270.910 zł., a po zmianach wyniósł: 2.270.910 zł. Źródłem 
sfinansowania planowanego deficytu są wyemitowane przez Gminę Więcbork obligacje oraz 
wolne środki. 

Ostatecznie, zgodnie z Zarządzeniem nr 0152/19/08 Burmistrza Więcborka z dnia 20 
marca 2008r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budŜetu gminy Więcborka za 
2007r. dochody wykonano w wysokości 26.648.978,01 zł a wydatki w wysokości        
27.114.488,45 zł. 

RóŜnica miedzy planowanymi dochodami budŜetu a ich faktyczną realizacją wynosi 
-465.510,44 zł. 

Wykonanie dochodów w porównaniu z 2006r. wzrosło o 2,97 %. 
W 2007r. umorzono podatek rolny od osób fizycznych na kwotę 830,10 zł., oraz 

podatek od nieruchomości od osób fizycznych na kwotę 8.627,10 zł., natomiast od osób 
prawnych na kwotę 689,00 zł. Podatku od środków transportowych od osób fizycznych 
umorzono na kwotę 3.569,50 zł. natomiast od osób prawnych na kwotę 2.257,50 zł. 

Razem umorzenia wyniosły 15.973,20 zł. 
Burmistrz Więcborka dokonał odroczeń i rozłoŜenia na raty podatku rolnego od osób 

fizycznych na kwotę 6.790,70 zł. W podatku od nieruchomości dokonano odroczeń i 
rozłoŜenia na raty od osób fizycznych na kwotę 40.792,70 zł. 

Razem odroczenia i rozłoŜenia na raty wyniosły 47.583,40 zł. 
W stosunku do roku 2006 wartość umorzeń podatków zmalała o 44 %. Natomiast 

wartość odroczeń i rozłoŜeń na raty zmalała o 86,32 % w stosunku do 2006r.  
NaleŜy podkreślić, Ŝe w dochodach własnych gminy, przede wszystkim z tytułu 

podatku rolnego, leśnego, od nieruchomości, środków transportowych w dziale 756 rozdziały 
75615 i 75616 na koniec 2007 roku zaległości wyniosły 1.297.252,48 zł. W celu ściągnięcia 
zaległości w 2007 roku wysłano 1054 upomnień na łączną kwotę 604.471,50 zł, wystawiono 
264 tytułów wykonawczych na łączną kwotę 126.646,01 zł i załoŜono 9 hipotek na kwotę 
40.899,10 zł. 

BudŜet gminy wg Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku Nr IV/29/07 z dnia 
25.01.2007r. na dzień 01.01.2007r. po stronie wydatków wyniósł: 28.676.670 zł. Natomiast 
po zmianach po stronie wydatków na dzień 31.12.2007r. wynosił 28.614.332,00 zł., 
wykonanie zaś 27.114.488,45 zł., co stanowi 94,76 %. Wykonanie planu wydatków 
uzaleŜnione było od wykonania planu dochodów oraz rozstrzygnięcia wniosków na 
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inwestycje z udziałem środków unijnych. Plan wydatków w ciągu roku był zmieniany wg 
potrzeb zgodnie z obowiązującymi przepisami. 

Zadania zlecone gminie z zakresu administracji rządowej realizowane były zgodnie z 
załoŜonym planem i Komisja nie wnosi zastrzeŜeń. 

Inwestycje i zadania rzeczowe finansowane ze środków własnych były realizowane 
zgodnie z przyjętym przez Radę Miejską w Więcborku planem budŜetu na 2007r. 

Na szczególną uwagę zasługuje fakt realizowania w terminie ustalonym przez 
WFOŚiGW w Toruniu spłat rat poŜyczek i odsetek, dzięki czemu w 2007r.  WFOŚiGW w 
Toruniu umorzył poŜyczkę udzieloną Gminie Więcbork zgodnie z umową Nr PB/03018/OW-
kk z dnia 10.07.2003r. na wykonanie zadania pn.: „Budowa kanalizacji tłocznej dla wsi Nowy 
Dwór – Witunia – Więcbork z przepompownią ścieków P1. Budowa kanalizacji grawitacyjnej 
z przepompownią P5 w Więcborku” w kwocie 99.000,00 zł. co umoŜ1iwi Burmistrzowi 
Więcborka wystąpienie o umorzenie przez WFOŚiGW w 2008r. zaciągniętych poŜyczek. 

Gmina Więcbork w roku 2007 wyemitowała obligacje komunalne na wartość 
2.000.000 zł. na pokrycie planowanego deficytu. 

W 2007r. spłacono 17.525 zł. poŜyczek oraz 1.360.000 zł. kredytu. ZadłuŜenie z 
tytułu zaciągniętych kredytów i poŜyczek oraz emisji obligacji komunalnych wyniosło na 
koniec 2007 roku 5.172.453 zł, czyli jest poniŜej granicy ustalonej ustawowo dla jednostek 
samorządu terytorialnego. 

 

d) Wniosek Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium przedstawił równieŜ p. Ireneusz 
Balcer.   
Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Więcborku po dokonaniu oceny wykonania budŜetu 
Gminy Więcbork za rok 2007 wnioskowała do Rady Miejskiej w Więcborku o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Więcborka za rok 2007. 
Wniosek o udzielenie absolutorium podjęto jednomyślnie. 
 
e) Opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
wniosku Komisji Rewizyjnej.  
 
Opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji 
Rewizyjnej RM w Więcborku w sprawie absolutorium dla Burmistrza za 2007rok odczytał 
Skarbnik Gminy. 
Wniosek Komisji Rewizyjnej uznano za prawidłowy w świetle obowiązujących przepisów 
prawa. 

 

f) Dyskusja. 

Jako pierwszy głos w dyskusji zabrał p. Jerzy Urbaniak przewodniczący Komisji BudŜetu i 
Finansów mówiąc, ze Komisja nie wniosła Ŝadnych znaczących uwag do sprawozdania z 
wykonania budŜetu. Jedynym zastrzeŜeniem było nie wykonanie ani metra kanalizacji w 
mieście. 
 
Radny Waldemar Kuszewski naciskał, by rok bieŜący był lepszy pod względem budowy 
kanalizacji w mieście. Apelował, by nie kierować się tu ewentualnym pozyskaniem środków 
zewnętrznych ale realizować zadania niezaleŜnie od nich. W innym przypadku nie robimy 
kroku do przodu – skomentował radny. 
 
Zarówno Burmistrz jak i Przewodniczący RM byli zgodni co do tego i zapewnili o rozpoczęciu 
budowy kanalizacji w pierwszej kolejności na ulicach Rybackiej i Kościuszki. 
 
Radny Tadeusz Mrozinski po wysłuchaniu informacji na temat  wykonania budŜetu Gminy za 
2007 rok i wszystkich opinii stwierdził, Ŝe będzie głosował za udzieleniem absolutorium. 
Jednocześnie podziękował p. Burmistrzowi i jego słuŜbom za prawidłowe i zgodne z prawem 
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zrealizowanie budŜetu. Szczególne słowa uznania skierował do skarbnika gminy dziękując mu 
za fachowość i merytoryczne przygotowanie materiałów. Tu zwrócił się do Burmistrza 
Więcborka z apelem o wyróŜnienie go za cięŜką i mozolną pracę dla dobra tej Gminy.  
 
Po tych słowach radni powstali i na stojąco gromkimi brawami dołączyli do pochwał 
wyraŜonych przez przedmówcę. 
 
Burmistrz podziękował za słowa pochwał, podkreślając równocześnie, Ŝe ten rok był rokiem 
poznawania się i wspólnej pracy nad tym budŜetem. Wyraził teŜ nadzieję, Ŝe w podobnej 
atmosferze będzie przyjęty budŜet roku bieŜącego, który stanowi spore wyzwanie. 
 
Innych głosów w dyskusji nie było, zatem przystąpiono do głosowania. 

 
Uchwałę w sprawie przyjęcia absolutorium przyjęto jednomyślnie 

 
Ad. 8 – 9 Informację dotyczącą realizacji zadań inwestycyjnych na 2008r. oraz stanu 
przygotowania dokumentacji na planowane zadania inwestycyjne na 2008r. przedstawił 
Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 
 
Jak Państwu wiadomo w styczniu 2008 roku został opracowany HARMONOGRAM 
RZECZOWO - FINANSOWY wydatków i realizacji inwestycji na rok 2008 z rozbiciem na 
poszczególne miesiące. W związku z powyŜszym zakres realizacji inwestycji i 
zaawansowania projektów  jest zgodny z w/w harmonogramem i przedstawia się następująco: 

1.  Budowa drogi asfaltowej na ul. Dębowej w Sypniewie – w dniu 21. 04.2008 r zlecono 
wykonanie dokumentacji budowlano – wykonawczej  – Firma AMM – Dogi 
Projektowanie i Nadzór A. Marchlewicz – Sępólno Kraj – kwota 8. 500 zł (brutto) – 
termin realizacji do 31.07.2008 roku 

2. Modernizacja drogi na ul. Gdańskiej w Więcborku – Wykonanie odwodnienia 
uzaleŜnione od wejścia z pracami drogowymi ZDW w Bydgoszczy. Prawdopodobnie  
na przełomie maja i czerwca. Część prac metodą gospodarczą, część GSW w 
Więcborku. 

3. Modernizacja drogi we wsi Dalkowo – zakupiono gruz – 30.000,00 zł. 
4. Modernizacja drogi we wsi Pęperzyn – przetarg i wykonanie sierpień/ wrzesień. 
5. Modernizacja parkingu na Os. BoWiD w Więcborku – w trakcie realizacji, materiał 

kupiony w przetargu wygrała firma „Ginter” Chojnice koszt 61. 793,00 zł (brutto), 
robocizna  - własna,  realizacja  przełom kwietnia/ maja 2008. 

6. Modernizacja pl. Jana Pawła II wraz z budową parkingu przy ul. Wodnej i ciągu 
spacerowego w Więcborku: 

• w dniu 15.01.2008 r. zlecono wykonanie koncepcji zagospodarowania 
Promenady i pl. Jana Pawła II -  pani RoŜek Anna Bydgoszcz – kwota 
16.500,00 zł (brutto) – termin realizacji 30.04.2008 rok. Spotkanie z 
projektantką i omówienie zadania po świętach majowych. 

• w dniu 25.02.2008 r. zlecono rozszerzenie projektu budowlano – 
wykonawczego budowy parkingu o zaprojektowanie  szaletu miejskiego  z 
infrastrukturą oraz oświetlenia ulicznego  – Pan E. Eckiert, A. Marach, W. 
Szymańczak – kwota 4.720,00 zł (brutto) – termin realizacji do 30.04.2008 r. 

• w dniu 12.03.2008r. zlecono opracowanie Lokalnego Programu Rewitalizacji 
dla m. Więcbork – Firma Faber Consulting Toruń – kwota 21. 716,00 zł 
(brutto) – termin realizacji  do 15. 05. 2008 roku, lecz z  uwagi na prowadzone 
konsultacje społeczne i przeprowadzenia jeszcze 2-ch warsztatów roboczych 
termin wykonania zadania będzie przedłuŜony. Obecnie jak Państwu wiadomo 
jesteśmy po I warsztatach roboczych i trwa konsultacja społeczna. Zachęcam 
do współpracy i czynnego wypełniania  kart projektów do 18.05.2008 r. 
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• w ramach rewitalizacji w dniu 22.02.2008r. zlecono wykonanie dokumentacji 
budowlano – wykonawczej na budowę kanalizacji z przyłączami  na 
Promenadzie w Więcborku – Firma EKOSAN Bydgoszcz – termin realizacji 
do 30.05.2008 roku 

7 Opracowanie dokumentacji budowlano – wykonawczej na budowę chodnika z 
odwodnieniem na ul. Złotowskiej w Witunii – w dniu 21.04.2008 r. zlecono 
wykonanie podkładów geodezyjnych – Biuro Geodezji i Terenów Rolnych Sepólno 
Kraj. – termin do 15.05.2008r. 

8 Opracowanie dokumentacji budowlano – wykonawczej na budowę chodnika we wsi 
Pęperzyn (całość) – Są wykonane podkłady geodezyjne. W dniu 28.04. 2008 roku 
zostanie wykonane zlecenie na opracowanie  w / w dokumentacji – termin realizacji 
do 31.08.2008r. - cena do uzgodnienia 

9 Opracowanie dokumentacji budowlano – wykonawczej na budowę chodnika we wsi 
Zakrzewek. Są podkłady geodezyjne – w dniu 21.04.2008 r. zlecono opracowanie w/w 
dokumentacji – Firma AMM - Drogi Projektowanie i Nadzór A. Marchlewicz  
Sępólno Kraj. – termin realizacji 31.07.2008 r.- cena brutto 8500,00 zł. 

10 Opracowanie dokumentacji budowlano – wykonawczej na budowę drogi publicznej  
wraz z odwodnieniem ul. K. Wielkiego i B. Chrobrego w Więcborku – w dniu 21.04. 
2008 r. zlecono wykonanie podkładów geodezyjnych BG i TR Sepólno Kraj. – termin 
realizacji 15.05.2008r. 

11 Zakup kosiarki rotacyjnej –w m. lutym kwota 2.800,00 zł 
12 Adaptacja świetlicy wiejskiej na mieszkania we wsi Pęperzyn. Jest podkład 

geodezyjny- zlecono wykonanie dokumentacji budowlano – wykonawczej w dniu 
06.03.2008r. – Biuro projektowe MAAN A. Marach – kwota 10.000,00 (brutto) – 
termin realizacji  31. 08.2008r 

13 Opracowanie dokumentacji budowlano – wykonawczej na budowę cmentarza w 
Więcborku. Jest podkład geodezyjny – w dniu 06.03.2008r. zlecono wykonanie w/w 
dokumentacji – Biuro Proj. MAAN A. Marach – kwota brutto 4.500,00 zł – termin 
realizacji do 31.07.2008r. 

14 Budowa boiska wielofunkcyjnego w Więcborku – w dniu 23.04. 2008r. Został 
opracowany projekt budowlano – wykonawczy na w/w zadanie. Inwestycja w tym 
samym dniu została zgłoszona w Sępólnie Kraj. – Projektant Pani A. RoŜek 
Bydgoszcz – kwota brutto z odwodnieniem 19.500,00 zł. W miesiącu maju zostanie 
przeprowadzony przetarg na realizację w/w inwestycji. Wniosek o dofinansowanie 
Ministerstwo Sportu ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 

15 Modernizacja sali gimnastycznej w Gimnazjum w Więcborku – ogłoszony przetarg na 
wykonawstwo – termin przetargu 30.04.2008r. 

16 Budowa osadników bezodpływowych we wsi Karolewo – będzie przeprowadzony 
przetarg na wykonawstwo w. m. sierpniu 2008 r. 

17 Opracowanie dokumentacji na budowę kanalizacji sanitarnej na oś Piastowski w 
Więcborku. Zlecenie podkładów geodezyjnych do końca m. kwietnia WBGiTR 
Sępóno Kraj  - realizacja do 31.05.2008 r. 

18 Opracowanie dokumentacji na budowę kanalizacji we wsi Witunia – Zlecenie 
podkładów geodezyjnych do końca m. kwietnia  WBG i TR Sępólno Kraj – realizacja 
do 30.06.2008r. 

19 Budowa kanalizacji sanitarnej na ul. Kościuszki + ul. Rybacka + wodociąg – Przetarg 
na wykonawstwo w dniu 30.05.2008 r. Realizacja zadania sierpień/ wrzesień 2008r. 
Ponadto zlecono firmie faber Consulting Toruń wykonanie studium wykonalności 
całościowo na kanalizację ul. Kościuszki, Strzelecka ,Wyzwolenia ,os. Słonecznej i ul. 
H. Sawickiej i Krasickiego w celu złoŜenia wniosku o środki Unijne.  

20 Budowa budynku zaplecza sportowego przy boisku we wsi Sypniewo – Ogłoszony 
przetarg na wykonawstwo – termin 30.04.2008 r. 

21 Opracowanie dok. budowlano – wykonawczej na budowę zaplecza rekreacyjno – 
sanitarnego na plaŜy miejskiej w Więcborku. Jest podkład geodezyjny. W dniu 
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21.04.2008 r. zlecono wykonanie dokumentacji  - Firma OMEGA Leszek Wrzesiński 
Więcbork -  kwota (brutto) 7.800,00 zł – termin realizacji 31.08.2008 r. 

22 Opracowanie dokumentacji budowlano – wykonawczej na rozbudowe zaplecza 
sportowego na stadionie miejskim w Więcborku. Jest podkład geodezyjny – w dniu 
06.03.2008 r. Zlecono wykonanie dokumentacji – firma ‘ MAAN ‘ A. Marach – kwota 
(brutto) – 8500,00 zł – realizacja do 31.08.2008r. 

23 Wykonanie placu zabaw w Więcborku – Realizacja do 31.07.2008r. 
24 Ponadto są zgłoszone prace remontowe: 

• Chodnik Stary Rynek 
• Ul. Powstańców Wielkp. - kierunek Plebanka 
• Remont muszli koncertowej w lasku miejskim z moŜliwością utwardzenia 

duktu pieszego kostką betonową i placu przed muszlą . 
 
Radna Barbara Bury dociekała dlaczego będzie tylko remont, a nie budowa nowego chodnika 
na ulicy Powstańców Wielkopolskich. 
 
Pan Bąk uspokajał, Ŝe ujęcie tego zadania jako remont oznacza połoŜenie kostki polbrukowej. 
 
Radny Józef Kosiniak pytał, czy na połoŜenie chodnika w Zakrzewku musi być pozwolenie. 
 
MoŜe być zgłoszenie na 30 dni przed rozpoczęciem prac – odparł p. Bąk. 
 
Radny Ireneusz Balcer pytał, czy 20 tys. na odwodnienie boiska o którym mowa wyŜej jest 
kosztem dodatkowym, czy mieści się w ogólnej kwocie przeznaczonej na budowę boiska 
wielofunkcyjnego. 
Kwota o której mowa została uszczuplona o koszty związane z opracowaniem dokumentacji 
na budowę tego przedsięwzięcia. 
 
Radny Tadeusz Mrozinski zauwaŜył, Ŝe w informacji zabrakło pozycji odnośnie budowy 
chodnika na ul. Mickiewicza, pomiędzy Domem Kultury a szpitalem, o remont którego tyle 
razy zabiegał.  
 
Jest to prawdopodobnie ujęte w remontach dróg – powiedział p. Bąk. 
 
Radny Waldemar Kuszewski zapytał jakie prace kryją się pojęciem „remont muszli 
koncertowej” 
 
Kierownik Referatu UM odpowiedział, Ŝe dotyczy to elewacji, naprawy dachu, utwardzenia 
placu wokół muszli. Dopowiedział teŜ, Ŝe zakres prac podany jest na wyrost, by w przypadku 
rozpoczęcia zadania  uniknąć ponownego zgłaszania zadań i kolejnego 30 dniowego okresu 
wyczekiwania. 
 
Kolejne pytanie radnego Kuszewskiego dotyczyło lokalizacji placu zabaw. 
 
Na dzisiaj nie do końca wiadomo gdzie taki plac będzie usytuowany. Propozycji jest kilka, 
zatem naleŜy to uzgodnić wspólnie z radnymi.  
 
Z uwagi na nie obecność przedstawicieli Zarządu Dróg Przewodniczący RM zwrócił się do 
radnych o wyraŜenie zgody na realizację kolejnych punktów porządku obrad. 
 

Proponowaną zmianę przyjęto jednomyślnie 
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Ad.10 Projekt uchwały w sprawie określenia warunków i trybu wspierania rozwoju sportu 
kwalifikowanego na terenie gminy Więcbork przedstawiła Sekretarz Gminy  
p. Renata Jesionowska-Zawieja. 
 
Wywołanie uchwały podyktowane jest wymogami prawa, które stanowi, iŜ Gminy nie mogą 
finansować sportu kwalifikowanego. Zatem koniecznym jest podjęcie uchwały, która określi 
szczegółowe warunki i tryb wspierania rozwoju tego sportu. 
 
Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski poinformował, Ŝe na Komisji Oświaty Kultury i Sportu zgłaszał 
kilka uwag do przedłoŜonego projektu uchwały, które na dziś nie zostały uwzględnione.  
 
Pani Sekretarz Gminy oświadczyła, Ŝe nie została zapoznana ze zgłoszonymi zmianami, więc 
prosi o ich ponowne przedstawienie. 
 
Uwagi radnego Kuszewskiego dotyczyły: 

• § 6 punkt 2 podpunkt f błąd pisarski zamiast słowa „zastrzeŜenie” wpisano słowo 
„zastrzelenie”, 

• § 2 punkt 3 zbędny poniewaŜ w treści uchwały nie ma odniesienia do 
Przewodniczącego RM, 

• § 14 dotyczy zastosowania odpowiedniej numeracji, 
• § 16  dotyczy zastosowania odpowiedniej numeracji, 
Ponadto wskazał na błędy literowe. 
 

Wszystkie te usterki uznano za zasadne i przegłosowano jednomyślnie 
 
Radny Roman Mroczkowski wskazał potrzebę uściślenia zapisu § 5 punktu 1 podpunkt e  
odnoszącego się do symbolicznych nagród, a mianowicie dodanie wyrazu „rzeczowych” bądź 
zamiast nagród  wypłacanie premii przez Zarząd Klubu. 
W tej kwestii przychylono się zgodnie do zapisu „symbolicznych nagród rzeczowych” 
 
Radny Tadeusz Mrozinski zabierając głos pytał, co ma na celu ogłaszanie konkursu o czym 
mówi  § 6 projektu uchwały. Komu ma to słuŜyć.  
Nie domagał się odpowiedzi  na powyŜsze, gdyŜ uznał, Ŝe taki jest wymóg prawa i naleŜy to 
respektować. Nie mniej było to dla niego absurdem. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 
 

Na sali 14 radnych 
 
 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 13 radnych 
Wstrzymał się od glosy   - 1 radny 

 
 
W tym momencie na salę obrad weszli przedstawiciele Zarządu Drogowego: p. Franciszek 
Lipiński, p. Edwin Eckert i inspektor UM p. Szymon Landowski. 
 
Zarząd Drogowy w Sępólnie Krajeńskim – p. Edwin Eckert. 
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. Dane podstawowe o sieci dróg powiatowych powiatu sępoleńskiego 
 

Pod nadzorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Kraj. pozostaje 291,505 km dróg, z 
czego 283,358 km przebiega poza granicami administracyjnymi miast. 

W granicach administracyjnych miast przebiega: 
− 2,781 km dróg powiatowych w m. Kamień Kraj. (ul. Dworcowa i Strzelecka), 
− 1,587 km dróg powiatowych w m. Sępólno Kraj. (ul. Targowa i Wojska Polskiego), 
− 3,779 km dróg powiatowych w m. Więcbork (ul. I AWP, Powstańców Wielkopolskich i 

Starodworcowa), 
tj. łącznie 8,147 km dróg powiatowych. 

Długość powiatowych szlaków drogowych przebiegających przez poszczególne gminy 
wchodzące w skład powiatu przedstawia się następująco: 
− 61,190 km dróg powiatowych przebiega przez teren gminy Kamień Kraj., 
− 98,690 km dróg powiatowych przebiega przez teren gminy Sępólno Kraj., 
− 68,098 km dróg powiatowych przebiega przez teren gminy Sośno, 
− 63,527 km dróg powiatowych przebiega przez teren gminy Więcbork. 

Sieć dróg podległa tut. Zarządowi Drogowemu posiada następujące rodzaje 
nawierzchni: 
− bitumiczną o łącznej długości równej 258,230 km, 
− z gruntu stabilizowanego cementem o łącznej długości równej 1,260 km, 
− brukowcową o łącznej długości równej 2,443 km, 
− z kruszyw łamanych stabilizowanych mechanicznie (tzw. tłuczniowe) o łącznej długości 

równej 4,746 km, 
− gruntową ulepszoną (np. ŜuŜlem, Ŝwirem) o łącznej długości równej 7,287 km, 
− gruntową o łącznej długości równej 17,539 km. 

Ponadto, na sieci dróg powiatowych ulokowano do tej pory: 
− 9 mostów, 
− 4 wiadukty, 
− 1 kładkę dla pieszych, 
− 214 przepustów drogowych, 
które ogólnie nazywa się drogowymi obiektami inŜynierskimi. 
 

II. Wydatki na remonty cząstkowe i bieŜące utrzymanie nawierzchni dróg 
 

Jak powszechnie wiadomo, kaŜdy sezon robót drogowych rozpoczyna się po ustaniu 
warunków zimowych. Pomimo, Ŝe w minionym okresie zimowym nie wystąpiły typowe 
warunki go charakteryzujące, to powtarzalność innych niekorzystnych zjawisk 
atmosferycznych (a w szczególności opadów deszczu) równieŜ przenosi się wprost na 
notowany zły stan wszystkich rodzajów nawierzchni. Im nawierzchnia jest mniej 
zaawansowana technologicznie, tym stan jest gorszy. Obecnie największy problem stanu 
uŜytkowania przedstawiają zarówno nawierzchnie bitumiczne, jak i równieŜ pozostałe, tj. z 
gruntu stabilizowanego cementem, tłuczniowe, gruntowe wzmocnione np. Ŝwirem lub 
ŜuŜlem, oraz gruntowe. Najlepiej zachowane są z natury rzeczy nawierzchnie brukowcowe. 

Remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznych, jak teŜ i mechaniczne profilowania 
nawierzchni niŜszych rodzajów mogłyby być daleko bardziej zaawansowane, lecz z powodu 
kapryśności aury nie sposób było rozwinąć na szerszą skalę działania gwarantujące poprawę 
ich stanu. O ile remont cząstkowy nawierzchni bitumicznych, aczkolwiek z oporami, mimo 
wszystko był kontynuowany, o tyle nieskutecznym i nieuzasadnionym z punktu widzenia 
technologii robót drogowych było uruchomienie zestawu maszyn składającego się z równiarki 
samojezdnej i walca wibracyjnego. Tak więc na drogach powiatowych, które wyposaŜone są 
w jezdnie o nawierzchni innej niŜ bitumiczna sytuacja jest daleka od stanu oczekiwanego 
przez Zarząd Drogowy, a przede wszystkim przez ich uŜytkowników bezpośrednich. 
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Odnosząc się do remontu cząstkowego nawierzchni bitumicznych informuję, Ŝe do 
dnia wczorajszego, tj. 23.04.2008 r. brygada patrolowa Sekcji Liniowej tut. Zarządu 
Drogowego wyremontowała przy uŜyciu Ŝwirów wielofrakcyjnych i szybkorozpadowej 
kationowej emulsji asfaltowej    ok. 70 km ich długości ogólnej, wyremontowując 1400 m2 
powierzchni. Długość ta stanowi ok. 27 % zasobów całkowitych tego rodzaju nawierzchni. 
Szacuje się, Ŝe ostatecznie powierzchnia wyremontowanych nawierzchni bitumicznych 
oscylować będzie wokół 5000 – 6000 m2. Dla porównania – w minionym sezonie 
utrzymaniowych robót drogowych wykonanie remontu cząstkowego podsumowano wynikiem 
4.979 m2. ZuŜyto przy tym 330 Mg kruszyw kamiennych i 60 Mg emulsji asfaltowej. 

Tak, czy inaczej Zarząd Drogowy w Sępólnie Kraj. (choć wyposaŜony nader skromnie 
w środki techniczne) jest przygotowany do wykonania tych prac, będąc w stanie sfinansować 
z zabezpieczenia budŜetowego: 

 
1. zakup kruszyw kamiennych do remontów cząstkowych nawierzchni bitumicznych w 

ilości ok. 300 Mg  za kwotę 36.000,00 zł, 
 
2. zakup emulsji asfaltowej do remontu cząstkowego nawierzchni bitumicznych w ilości ok. 

70 Mg za kwotę 70.000,00 zł, 
 
3. transport emulsji asfaltowej, grysów kamiennych, róŜnych materiałów budowlanych oraz 

wszelkie inne usługi transportowe związane z bieŜącym utrzymaniem dróg za kwotę  
50.000,00 zł, 

 
4. profilowanie nawierzchni dróg równiarką samojezdną za kwotę 10.000,00 zł, 
 
co daje łączną planowaną kwotę tej kategorii wydatków równą 166.500,00 zł. 
 
III. Plan wydatków pozostałych 
1. Zakup materiałów: 

-  zakup wibroprasowanej betonowej kostki brukowej, krawęŜników i obrzeŜy 
betonowych – I Etap remontu chodnika przy ul. Mickiewicza i Powst. Wlkp. 
w m. Więcbork  w ramach porozumienia zawartego z Gminą Więcbork 
(odc. o dł. ok. 120 m przy dr. pow. nr 1134 C relacji Wi ęcbork – 
Jastrzębiec – Płosków – Sośno)       

 –  10.000,00 
 
-  zakup wibroprasowanej betonowej kostki brukowej, krawęŜników i obrzeŜy 

betonowych – I Etap budowy chodnika w m. Zakrzewek w ramach 
porozumienia zawartego z Gminą Więcbork (odc. o dł. ok. 80 m przy 
dr. pow. nr 1127 C relacji Zakrzewek – droga wojewódzka nr 189)  

 –   5.000,00 
 
-  zakup wibroprasowanej betonowej kostki brukowej, krawęŜników i obrzeŜy 

betonowych – I Etap budowy chodnika w m. Pęperzyn w ramach 
porozumienia zawartego z Gminą Więcbork (odc. o dł. ok. 80 m przy 
dr. pow. nr 1145 C relacji Zabartowo – Wąwelno – Wierzchucin Król.) 

 –    5.000,00 
 

SUMA = 
20.000,00 zł 

 
2. Roboty remontowe 

-   wyrównanie istniejącej nawierzchni drogi powiatowej nr 1125 C relacji 
Sypniewo – Borzyszkowo kruszywem kamiennym stabilizowanym 
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mechanicznie na odcinku Lubcza – Zgniłka, na długości ok. 0,600 km 
przy załoŜeniu współfinansowania przez FOGR (ok. 18 tys. PLN)   

 –  90.000,00 
 
-  regeneracja nawierzchni bitumicznej drogi powiatowej nr 1127 C relacji 

Zakrzewek – droga woj. nr 189 na odcinku Zakrzewek – Zakrzewska 
Osada o długości ok. 1,500 km       
 –  50.000,00 

 
 

SUMA = 
140.000,00 
zł 

3. Inwestycje 
-  zakup zestawu maszyn do drogowych robót utrzymaniowych                 –     

150.000,00 
 
 

SUMA = 
150.000,00 
zł 

 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Barbara Bury pytała ile z kwoty 20 tys. zł  planowanej na zakup materiałów do 
remontu dróg na naszym terenie przeznacza się na remont chodnika przy ulicy Powstańców 
Wielkopolskich. 
 
Gdzieś około 10 tys. zł - odpowiedział p. Eckert. BieŜący metr połoŜenia polbruku kosztuje 
około 70 zł. 
 
To jak długo będzie trwała ta budowa – pytała dalej radna. 
 
Dyrektor odparł, Ŝe osobiście chciałby aby wykonać to jak najszybciej. 
 
Radna kontynuując swoją wypowiedź stwierdziła, Ŝe przy tym zasobie sprzętu jakim 
dysponują drogowcy /łopata, piach/ zapewne remont potrwa długo. 
 
Tak to na dziś wygląda w sensie technicznym. Nie mamy sprzętu specjalistycznego, 
dozowanie jest nie mechaniczne - dodał dyrektor. 
Radny Stanisław Schwartz podziękował dyrektorowi za sfinalizowanie prac na odcinku lasu 
śmiłowskiego i przeniesienie przystanku w Pęperzynie wsi. 
 
Radny Ireneusz Balcer wyraził zadowolenie z pozytywnej odpowiedzi w sprawie 
modernizacji drogi na trasie Zaburtowo – Witosław.  
 
Radny Stanisław dołączył równieŜ do podziękowań za wysłanie równiarki i walca na drogę 
Zgniłka – Borzyszkowo. Jednocześnie po raz kolejny prosił o naprawę nawierzchni drogowej 
na trasie Borzyszkowo – Czarmuń, gdzie zapadają się przepusty i powstają niebezpieczne 
dziury. 
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Pan Eckert mówił, Ŝe takich przepustów na naszych drogach jest 214. ObciąŜenia jakie 
występują na drodze powodują, Ŝe przepusty „uciekają w głąb”. Deklarował wykonanie tych 
prac w roku 2009. 
 
Radny Stanisław Posieczek poruszył stan drogi Iłowo – Sypniewo, gdzie korzenie drzew 
wypychają asfalt i powstają  „garby”, jak równieŜ problem przejazdu „Tirów” pod wiaduktem 
kolejowym w Adamowie. 
 
Radny Józef Kosiniak przypomniał o konieczności jak najszybszego naprawienia drogi i 
przepustu w kierunku Zakrzewka. 
 
Pan Eckert powiedział, Ŝe w tym roku opracowany będzie projekt, a realizacja zadania w roku 
kolejnym.  
 
Radny Waldemar Kuszewski podziękował za załatanie części dziur na ulicy I AWP w 
kierunku Osiedla BOWiD, a jednocześnie prosił o dokończenie tego łatania i odprowadzenie 
zalegającej wody. 
 
Przewodniczący RM zabierając głos wyraził „podziw” dla techniki łatania dziur przez 
brygadę drogowców pracujących w Sypniewie, którzy naprawiają dziury w nowym asfalcie, 
pomijając regularnie 2 dziury w starym asfalcie. 
 
 
 
Rejon Dróg Wojewódzkich w Tucholi – p. Franciszek Lipiński. 
 
Rejon  Dróg Wojewódzkich w Tucholi, to jeden z 6 rejonów, które podlegają Zarządowi Dróg 
Wojewódzkich w Bydgoszczy, a Zarząd ten poprzez rejony zarządza drogami wojewódzkimi 
na terenie województwa kujawsko-pomorskiego. Zarząd pełni funkcje zarządzającą drogami 
wojewódzkimi w zakresie planowania, budowy, modernizacji, utrzymania i ochrony tych 
dróg z mocą ustawy o drogach publicznych. Łączna długość sieci drogowej zarządu to 
1704,38 km. Zarząd Dróg Wojewódzkich jest jednostką budŜetową finansowaną  przez 
samorząd województwa czyli sejmik. Rejon Dróg Wojewódzkich w Tucholi zarządza 
272,152 km dróg oraz utrzymuje 25 obiektów mostowych 9 największa ilość z wszystkich 
rejonów ). Zasięg działania Rejonu Dróg, to 5 powiatów: Tucholski, Sępoleński, Nakielski, 
śniński, Bydgoski. W przełoŜeniu na gminy  Zarząd zasięgiem działania obejmuję 15 gmin. 
Do ich obowiązków naleŜą takie zadania jak: 
- remonty dróg, utrzymanie nawierzchni, poboczy, wykonywanie robót interwencyjnych, 
zimowe utrzymanie dróg, zlecanie odnów, regenerację nawierzchni, ścinkę i prace 
utrzymaniowe tj. koszenie traw i chwastów, malowanie oznakowania poziomego, wymianę i 
uzupełnianie pionowego oznakowania. 
Zarząd zdaje sobie sprawę z ogromu potrzeb jakie w zakresie prac na drogach naleŜałoby 
wykonać, ale środki jakie otrzymują są zbyt małe w stosunku do ogromu potrzeb. W roku 
2008 oprócz robót utrzymaniowych jakie będą wykonywane w Gminie Więcbork zlecone 
zostanie wykonanie: 
- Odnowy ( przebudowy ) ul. Gdańskiej ( kontynuacja ) na odcinku 380 mb za kwotę około 
811 tys. zł. 
- Powierzchniowe utrwalenie nawierzchni wraz ze ścinką poboczy na drodze Nr 189 odcinek 
Dolotowo – Sypniewo 4,4 km za kwotę 200 tys. zł. 
- Powierzchniowe utrwalenie nawierzchni wraz ze ścinką poboczy na drodze Nr 242 na całym 
8 km odcinku za kwotę 550 tys. zł. 
JeŜeli środki finansowe pozwolą, to w 2009r. przekazany zostanie materiał na budowę zatoki 
w Sypniewie i przebudowę chodnika w Sypniewie na odcinku około 150 mb lub jeśli zostanie 
wykonana kanalizacja deszczowa i wykonana dokumentacja techniczna, to przekaŜemy 
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materiał na budowę chodnika na drodze Więcbork – Witunia. Ostatecznie jednak konkrety 
znane będą po ustaleniu budŜetu na 2009r. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Burmistrz Więcborka pytał, czy obiecany przez p. Dąbkę kompleksowy remont ulic 
Pocztowej i Mickiewicza będzie wykonany w 2010 roku. Dodał równieŜ, Ŝe nasza gmina  w 
skali województwa nie jest w czołówce jeŜeli chodzi o jakość dróg. 
 
Radny Józef Kosiniak włączając się do dyskusji stwierdził, Ŝe nie ma powodów do 
zadowolenia  zarówno jeŜeli chodzi o stan dróg jak równieŜ jakość wykonywanych prac 
drogowych. Szczególnie wiele uwagi poświęcił drodze z Więcborka do Sypniewa, której stan 
jest, zdaniem radnego, skandaliczny. WŜery w asfalcie, wyboje zagraŜają bezpieczeństwu. 
Nie zgadzał się teŜ z opinią drogowców o małej przepustowości tej drogi. Ponadto  
zastanawiał się  jakimi kryteriami kierują się drogowcy dokonujący remontów dróg, łatając 
mniejsze ubytki, a większe omijają zostawiając je nawet 3 lata , co bulwersuje uŜytkowników. 
Zwrócił teŜ uwagę na sposób w jaki dokonuje się wycinki zakrzaczeń – rębak chodzi, ludzie 
stoją.    Jak to się dzieje, Ŝe np. odcinek drogi naleŜący do powiatu złotowskiego jest w 
dobrym stanie, a od granicy naszego powiatu fatalny – grzmiał radny. Nie omieszkał teŜ 
zwrócić uwagi  na skutki  utwardzenia wyrw w poboczach drogi w Wituni czarną ziemią, 
która w porze deszczowej  zmienia się w błoto pryskające w przechodniów. Kończąc domagał 
się aby Zarząd Dróg w końcu podjął decyzję o modernizacji drogi z Więcborka do Sypniewa. 
 
Radny Jerzy Urbaniak  był zainteresowany, czy są jakieś plany odnośnie rozwiązania 
utrudnień w ruch na skrzyŜowaniu ulicy Gdańskiej i I AWP. 
 
Radny Waldemar Kuszewski korzystając z obecności przedstawicieli Zarządu Drogowego 
ponowił propozycję przedstawioną w interpelacjach, a dotyczącą rozwaŜenia moŜliwości 
zawarcia umowy między Powiatem i Województwem, a Urzędem Miejskim, w której gmina 
zobowiąŜe się do wykonywania bieŜących napraw dróg, pod warunkiem zrefundowania tych 
kosztów przez wskazanych. 
Poruszył teŜ sprawę niefortunnego usytuowania przejścia dla pieszych na skrzyŜowaniu ulic 
Złotowskiej i Hallera. Jego zdaniem bezpieczeństwo tego miejsca jest bardzo wątpliwe. 
Proponował więc, by przesunąć przejście kilka metrów w głąb ulicy Złotowskiej.  
Mówił teŜ o niewłaściwym sposobie malowania pasów / niesprzyjające warunki pogodowe, 
nieodpowiednia farba /. 
 
Radny Ireneusz Balcer wskazał na duŜą kolizyjność odcinka drogi przy firmie „Gabi – Bis”. 
Zasugerował,  zlikwidowanie na długości 150 m linii przerywanej  i postawienie znaków 
„zakaz wyprzedzania” oraz „ograniczenie szybkości”. 
 
Pan Lipiński odpowiedział, Ŝe sprawą prędkości na drodze powinna zająć się policja. JeŜeli 
chodzi o pozostałe poruszane tematy, to  firma winna złoŜyć pisemny wniosek, co 
rozpoczęłoby procedurę w tej sprawie. Osobiście jednak, w tym miejscu, widziałby jedynie 
postawienie znaku ograniczającego prędkość, nie zaś likwidację linii przerywanej. 
Nie zgodził się w pełni z sugestiami o fatalnym stanie drogi Więcbork-Sypniewo, jak teŜ z 
wątpliwościami radnego co do małej przepustowości tej trasy, o czym świadczą 
przeprowadzone badania o natęŜeniu ruchu. Dodał teŜ, Ŝe w zasadzie pobocza na stan których 
tak uŜalał się radny Kosiniak nie słuŜą do jeŜdŜenia. Nie wierzył równieŜ w 3 letnie dziury, 
zapomniane przez drogowców. 
Rozbiórki wiaduktu kolejowego  w Adamowie nie będzie na co jest pisemne potwierdzenie z 
Dyrekcji Kolei Państwowych. 
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Propozycja zawarcia porozumienia odnośnie dokonywania bieŜących, drobnych remontów 
dróg jest niemoŜliwa do zrealizowania, poniewaŜ obowiązuje ustawa o zamówieniach 
publicznych. 
Kończąc podziękował inspektorowi UM p. Szymonowi Landowskiemu, który zawodowo 
zajmuje się drogownictwem, za fachowość i bezkonfliktową współpracę. 
 
Radny Tadeusz Mroziński uspokajał, Ŝe zapewne radny Kosiniak nie miał zamiaru dokuczyć 
drogowcom, a jedynie wskazać punkty newralgiczne, które wymagają niemal 
natychmiastowej interwencji słuŜb drogowych.    
 
Na koniec informację na temat stanu dróg gminnych przedłoŜył inspektor UM p. 
Szymon Landowski. 
 

1. Drogi o nawierzchni asfaltowej: 
a) zakupiono 4800 l emulsji oraz 30 ton kruszywa; 
b) zlikwidowano 80% ubytków w drogach tj, Adamowo, Sypniewo, Nowy Dwór, 

Runowo Kraj., Witunia, ulice na terenie miasta. Pozostałe do końca kwietnia; 
c) ogłoszono przetarg na odnowę powierzchniową dróg (powierzchniowe 

utrwalenie) na powierzchni 5 000 m2, rozstrzygniecie przetargu do końca 
kwietnia, wykonanie zadania do końca maja (Runowo, Adamowo, Witunia, 
Nowy Dwór, ulica Brzozowa - dokończenie), koszt - 40 000 zł; 

d) pokryto asfaltem parking przy MGOK za sumę 15 280 zł; 
e) trwają prace przy budowie parkingu przy ul. Gdańskiej na os. BoWiD, 

zaawansowanie zadania 40%. 
2. Drogi gruntowe: 

a) do chwili obecnej przeznaczono na ten cel 1500 ton kruszonego gruzu             (z czego: 
1 000 ton z „Gabi- BIS” i 500 ton z „Kawiko”), podsypki piaskowej -500 ton, ŜuŜlu - 
1800 ton 

b) trwa wycinka krzaków przy drogach gminnych. Po uzyskaniu zgód od zarządców dróg 
powiatowych i wojewódzkich rozpocznie się równieŜ wycinka przy tych drogach 

c) praca równiarki: 
• z uwagi na złe warunki atmosferyczne do chwili obecnej wyrównano drogi 

w miejscowościach Sypniewo, Wymysłowo, Frydrychowo, trwają dalsze 
prace. Zwiększono ilość godzin pracy równiarki od 7.00 do 18.00  

 

3. Akcja zimowa na przełomie 2007/2008 kosztowała budŜet gminy około 15 000 zł. 
 
 
 Po złoŜonej informacji Burmistrz poprosił p Landowskiego o ustosunkowanie się do 
interpelacji radnej Bury. 
 
Trawa przy asfalcie juŜ nie rośnie, a ta wyrastająca na chodnikach do świąt majowych 
zostanie usunięta – zapewnił p. Landowski. 
 
Radny Roman Mroczkowski zgłosił potrzebę połoŜenia nowej nawierzchni na ulicy 
Tartacznej. 
 
Ma być tam robiona kanalizacja sanitarna, zatem dopiero po tym zadaniu moŜna pomyśleć o 
połoŜeniu nowego dywanika – odparł p. Landowski. 
 
Radny Piłka pytał, kiedy będą realizowane kolejne prace na drodze Czarmuń – Klarynowo. 
 
Z chwilą uporania się z uszkodzeniami dróg po sezonie zimowym przystąpi się do prac 
pozostałych. PrzybliŜony termin , to początek czerwca br – mówił p. Landowski. 
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Ad. 12 Projekt uchwały sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Burmistrza Więcborka 
umowy o dofinansowanie przedsięwzięcia pn „Budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego 
ogólnie dostępnego dla dzieci i młodzieŜy w Więcborku” omówiła p Iwona Sikorska. 
 
Termin składania wniosków na dofinansowanie powyŜszego mija 30 kwietnia br. 
Dofinansowanie na takie przedsięwzięcie moŜe wynosić maksymalnie 50 % ale nie więcej niŜ 
200 tys. zł  Dlatego teŜ niezbędne jest zabezpieczenie środków w formie weksla in blanco. 
 
Ostateczna opinia Komisji BudŜetu  i Finansów pozytywna, pomimo wcześniejszych 
wątpliwości związanych z wielkością środków jakie musiałaby zabezpieczyć gmina. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Balcer nie do końca był przekonany o słuszności realizacji tego zadania gdyŜ pomimo  
dofinansowania z zewnątrz trzeba będzie dołoŜyć i tak ze środków gminy 285 tys. zł. Ponadto 
swoje racje argumentował  teŜ tym, Ŝe w mieście trzeba będzie dołoŜyć do budowy boiska na 
plaŜy 40 tys. zł w sytuacji kiedy w sołectwach równieŜ brakuje pieniędzy na budowę boisk 
sportowych. Mówił teŜ o innych pilnych potrzebach np. o  utwardzeniu dróg jak i kanalizacji 
na Osiedlu Piastowskim. Poza tym nie bardzo widział wykorzystanie boiska przy Gimnazjum 
w okresie jesienno-zimowym, kiedy będzie zaśnieŜone, oblodzone. Interesowało go gdzie 
uszczuplono środki, by dołoŜyć  je do inwestycji. 
 
Skarbnik odparł, Ŝe najbezpieczniej było zdjąć środki o których mowa z działu 801 – Oświata 
i Wychowanie rozdział 80110 z paragrafu 4010 - płace i przesunąć je na paragraf 6050 – 
inwestycje. Przypuszczalnie cena zadania po przetargu będzie niŜsza niŜ to wynika z 
dokumentacji i zmieścimy się w pierwotnie planowanej kwocie dotacji, co spowoduje, Ŝe 
pieniądze zabrane z paragrafu płacowego wrócą tam z powrotem. 
 
Radny Tadeusz Mroziński prosząc o głos mówił, Ŝe zapewne większość radnych zgadza się z 
argumentami radnego Balcera. Skoro jednak zabezpieczyliśmy w budŜecie na 2008r. kwotę 
200 tys. zł i są przesłanki obniŜenia wartości kosztorysowej, to być moŜe dotacja wystarczy. 
Teren wokół Gimnazjum nie wygląda korzystnie i zdecydowanie wymaga doinwestowania, 
zatem osobiście będzie głosował za przyjęciem uchwały.  
 
Przewodniczący RM  uznał, Ŝe o ile radni wyrazili wolę zabezpieczenia środków na budowę 
boiska w budŜecie 2008r., to konsekwentnie trzeba to realizować, tym bardziej, Ŝe nie będą 
uszczuplone środki inwestycyjne. 
 
Burmistrz odnosząc się do wypowiedzi radnego Balcera zauwaŜył, Ŝe proporcje inwestycji 
wiejskich i miejskich są raczej wyrównane o czym mówiono na zebraniach sołeckich. Boisko 
przy Gimnazjum będzie w 100 % wykorzystane przy tej ilości dzieci i młodzieŜy w tej części 
miasta. Kontynuując zapewnił, Ŝe te boiska będą powstawały sukcesywnie w środowiskach 
wiejskich z chwilą uporania się z budową wodociągów.  
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. Przystąpiono do glosowania. 

 
Na sali 13 radnych 

 
Za przyjęciem uchwały głosowało  - 10 radnych 

Przeciwny     - 1 radny 
Wstrzymało się od głosu    - 2 radnych 
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Ad. 13 - 17 Projekty uchwał w sprawie gospodarowania mieniem gminy przybliŜyła inspektor 
UM p. Barbara Schmidt. 
 
a) w sprawie uŜyczenia terenu stadionu oraz budynków połoŜonych na części działek 
oznaczonych numerami geodezyjnymi 174/1, 165, 170 połoŜonych w Więcborku obręb 4. 
 
Pani Schmidt powiedziała, Ŝe przekazanie wskazanego mienia jest podyktowane wymogami 
formalnymi. UŜyczenie obiektu Klubowi „Grom” wiąŜe się z korzyściami dla gminy w sensie 
ponoszenia przez biorącego kosztów konserwacji, bieŜących remontów, drobnych napraw. 
Szczegółowe zasady korzystania z obiektu zostaną  zawarte w umowie uŜyczenia. 
 
Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
Radna GraŜyna Sowińska zwróciła się z prośbą do Burmistrza, by przed ostatecznym 
zawarciem umowy zorganizowano spotkanie z przedstawicielami szkół w celu sprecyzowania 
moŜliwości i warunków korzystania z obiektu sportowego przez dzieci i młodzieŜ szkolną. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. Przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
b) w sprawie uŜyczenia pomieszczeń mieszczących się w budynku połoŜonym przy ul. 
Pocztowej 2 w Więcborku, stanowiącym własność Gminy Więcbork. 
 
Podobnie jak w przypadku poprzedniej uchwały i to uŜyczenie podyktowane jest wymogami 
formalnymi. Na jej podstawie Rada Miejska uŜycza Miejsko-Gminnemu Ośrodkowi Kultury 
w Więcborku pomieszczenia mieszczące się w budynku przy ul Pocztowej 2 na okres 10 lat. 
 
Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu pozytywna. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa…..pozytywna. 
 
Pytań ze strony radnych nie było, zatem przystąpiono do głosowania. 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie 

 
c) w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości połoŜonej w Więcborku 
obr.  2 przy ul. Wągrowskiego. 
 
Działka numerze geodezyjnym 127 o powierzchni 0,0276 ha, połoŜona jest na Osiedlu 
Łopiennik. Państwo Ewa i Jan Bettin zainteresowani są wykupem nieruchomości, którą 
dotychczas dzierŜawili,  w celu poprawienia warunków zagospodarowania posiadanej juŜ 
działki. Zarówno powierzchnia działki jak i bliskie sąsiedztwo przepompowni wyklucza 
raczej zainteresowanie zakupem tej działki pod zabudowę mieszkalną. Gminie pozostaje klin 
o powierzchni 276 m2, który chce sprzedać. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa…..pozytywna 
 
Przewodniczący otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski po przeanalizowaniu mapki określającej połoŜenie 
przedmiotowej działki, pytał, czy wnioskujący są juŜ właścicielami działek Nr 128,129 i 130. 
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Prosił równieŜ o wyjaśnienie o jakim  „klinie” mówiła p. Schmidt, poniewaŜ wg radnego 
działka o której mowa jest prostokątem. Pytał równieŜ, czy wielkość tej działki umoŜliwia jej 
sprzedaŜ na cele budowlane. 
 
Pani Schmidt odparła, Ŝe rzeczywiście jest to prostokąt, a wielkość działki pozwala na 
pobudowanie tam domu ale na tzw. granicy na co są potrzebne dodatkowe zgody między 
innymi od Marszałka. Potwierdziła równieŜ, Ŝe Pani Bettin jest juŜ właścicielem działek 
128,129 i 130. 
 
Radny Węgrzyn dodał, Ŝe obok działki o której mowa jest przepompownia ścieków, co 
stanowi uciąŜliwe sąsiedztwo, a sam teren jest podmokły. Poza tym na terenie Łopiennika jest 
więcej takich działek, którymi przez lata nikt nie był zainteresowany. 
 
Radny Kuszewski upierał się jednak, aby działkę sprzedać w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego. Być moŜe znajdzie się chętny do jej kupna.  
 
Pracownica UM starała się wyjaśnić, iŜ do tej pory nikt nie był zainteresowany kupnem tej 
działki, a ponad to działka sprzedawana  w drodze przetargu jest tańsza, natomiast  przy 
zbyciu na poszerzenie cena jest znacznie wyŜsza. 
 
Radny Kuszewski pytał jaka róŜnica w cenie moŜe z tego wynikać. Na ile moŜe być to 
bardziej korzystne dla Gminy. 
 
Pracownica UM przedstawiła sposób wyceny działki na przetargu, a wyceny działki na 
poszerzenie. Jednak  nie potrafiła odpowiedzieć o jaką kwotę mogą się róŜnić te wyceny. 
 
Przewodniczący zamknął dyskusję. Przystąpiono do głosowania. 
 

Na sali 13 radnych 
 

Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 
Przeciwny    - 1 radny 

 
 
 

d) w sprawie sprzedaŜy w trybie przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości połoŜonych 
w Więcborku przy ul. Zubrzyckiego Franciszka. 
 
Z wnioskiem o wykup nieruchomości wystąpił p. Robert Kulawik, który zainteresowany jest 
2 nieruchomościami niezabudowanymi: 
- oznaczonej numerem geodezyjnym 102 o powierzchni 0,0276ha, 
- oznaczonej numerem geodezyjnym 103 o powierzchni  0,0276ha. 
Działki o których mowa są ładnie zagospodarowane, zawarta wcześniej umowa na ich 
dzierŜawę wygasła, więc nie ma przeszkód aby przystąpić do ich sprzedaŜy. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa ….. pozytywna. 
 
Pytań w tej kwestii ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
 
e) w sprawie zamiany działki połoŜonej w Więcborku stanowiącej własność Gminy 

Więcbork. 



 21 

 
Przejęcie nieruchomości połoŜonej w Więcborku obręb 1 oznaczonej numerem geodezyjnym 
150/1 o powierzchni 439 m² stanowiącej własność osób fizycznych umoŜliwi poszerzenie 
drogi połoŜonej w Więcborku obręb 1 o powierzchni 11 arów 20 m², oznaczonej numerami 
ewidencyjnymi 28 i 162, a tym samym zapewni bezpieczny i wygodny przejazd do 
rozwijającego się osiedla Piastowskiego. Droga ta prowadzi od posiadłości p. Szylinga do 
osiedla Piastowskiego. Jest to droga wąska, nieprzejezdna dlatego Burmistrz wystąpił do 
właściciela przedmiotowej działki 150 z propozycją zamiany.  
 
Pytań nie zgłoszono. 

 
Uchwałę podjęto jednomyślnie 

 
Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Więcbork na 2008r. przybliŜył 
Skarbnik Gminy. 
 
Zmiany w budŜecie podyktowane są decyzjami Wojewody i potrzebą zwiększenia kosztów 
inwestycji związanych z budową boiska wielofunkcyjnego, co z kolei wynika z 
przedłoŜonego kosztorysu.  
Plan dochodów w dziale 852 rozdział 85203 paragraf 2440 zwiększono o kwotę 2.430 zł w 
związku z dofinansowaniem ze środków PEFRON wycieczki do Grudziądza organizowanej 
przez Środowiskowy Dom Samopomocy Społecznej. W dziale 854 dochody zwiększono o 
kwotę 253.525 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla 
uczniów o charakterze socjalnym. PowyŜsze zmiany mają swoje odzwierciedlenie we 
wskazanych działach po stronie wydatków. Ponadto  w dziale 751 rozdział 75101 dokonano 
przesunięcia kwoty 876 zł z paragrafu 4210 na paragraf 4300 w związku z certyfikatem na 
podpis elektroniczny. W dziale 801 rozdział 80110 – gimnazja, dokonano przesunięcia kwoty 
88 tys. zł z paragrafu 4010 – płace, na paragraf 6050 – wydatki inwestycyjne związane z 
budową boiska wielofunkcyjnego. W dziale 852 – Pomoc społeczna, między rozdziałami 
85214 i 85219 dokonano zmian na kwotę 30 tys. zł w związku z koniecznością wymiany 
instalacji elektrycznej w budynku MGOPS. 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów pozytywna. 
 
Uchwała nie wywołała dyskusji radnych, zatem przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
Ad 19 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
W pierwszej kolejności odpowiedział na zapytania z bieŜącej sesji 
- Sprawa modernizacji nawierzchni ulic Pocztowej i Mickiewicza będzie przedmiotem stałej 
uwagi tak, by do 2010 roku zostało to wykonane. 
- Temat czystości ulicy Na Skarpie zostanie przekazany p. Szymonowi Landowskiemu. 
- Zamiana gruntów z Nadleśnictwem Runowo przy Świetlicy OSP Zakrzewek wymaga 
złoŜenia pisemnego wniosku. 
W dalszej części odniósł się do interpelacji z poprzedniej sesji 
- O wyjaśnienie interpelacji w sprawie niesprawnego komina w budynku zamieszkałym przez 
p. Stanisławę Natkaniec w Śmiłowie, Burmistrz zwrócił się do Zarządcy. Otrzymał pisemną 
odpowiedź następującej treści:  
 
Budynek, w którym Pani zamieszkuje od 12 lat znajduje się w zarządzie podległej mi 
Administracji Zasobów Komunalnych w Więcborku. Nieprawidłowości występujące w 
kominie uŜywanym przez Panią, zostały prawdopodobnie spowodowane przez kominek 
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podłączony w mieszkaniu pana Wielgosza, którego jest właścicielem, do tego samego 
przewodu kominowego. Administracja Zasobów Komunalnych, po stwierdzeniu tego faktu 
przez kominiarza, w ubiegłym roku wysłała pismo do p. Wielgosza zobowiązując go do 
usunięcia nieprawidłowości. Wymieniony nie wykonał zalecenia. Uczynił to dopiero w roku 
bieŜącym, po otrzymaniu nakazu wystawionego przez Powiatowego Inspektora Nadzoru 
Budowlanego w Sępólnie Krajeńskim. 
W chwili obecnej problem stanowią drzwiczki kominowe do wybierania sadzy z komina, 
znajdujące się w mieszkaniu p. Wielgosza, który nie korzysta juŜ z tego komina. 
Administracja Zasobów Komunalnych podjęła działania zmierzające do osadzenia drzwiczek 
kominowych w Pani mieszkaniu, gdyŜ to Pani korzysta z omawianego komina. 
Pomimo uzgodnienia z Panią terminu wykonania tego zadania w dniu 4 kwietnia br. 
kominiarz nie został wpuszczony do mieszkania. 
W tej sytuacji uzgodniony zostanie nowy termin na osadzenie omawianych wyŜej drzwiczek 
kominowych przez co, mam nadzieję, problem zostanie rozwiązany. 
 
- Naprawa nawierzchni na ulicach brzozowej i Na Skarpie została wykonana w terminie do 10 
kwietnia 2008r. 
-  W odpowiedzi na interpelację dotyczącą zalegania słomy na ulicy Pocztowej ZGK 
odpowiedziało, Ŝe obecnie trwa sezon grzewczy i dostawy słomy od rolników z kierunku 
Śmiłowa muszą być transportowane ulicą Pocztową. Ponadto nie tylko ZGK transportuje 
słomę ulicą Pocztową – są równieŜ i inni przewoźnicy. Dopóki Więcbork nie będzie miał 
obwodnicy problem pozostanie. Niemniej ZGK dysponuje specjalistycznym transportem do 
przewozu słomy, baloty są spięte pasami i szczelnie ułoŜone na przyczepie. Dodatkowo, 
kierowca przed wyjazdem z pola ma obowiązek usunięcia luźnej słomy. 
- Ceny wywozu nieczystości płynnych obejmujące usługę i zrzut na oczyszczalnię ścieków 
dla wszystkich mieszkańców Gminy Więcbork są takie same. Ze względu jednak na koszt 
dojazdu mieszkańcy Pęperzyna /jak i Jastrzębca, Młynek, Borzyszkowy, Klarynowa itp./ 
płacą dodatkową opłatę za kilometry. Mieszkańcy Pęperzyna III fakturowani są wg 
miesięcznego zuŜycia wody. WywoŜonych jest tyle beczek nieczystości płynnych ile było 
zuŜytej wody w poprzednim miesiącu. Za kaŜdy m³ doliczamy 3 km za dojazd z czego 
wynika, ze do kaŜdej pełnej beczki doliczamy 19,5 km. 
- W Zakrzewku ZGK dokończyło prace równając teren po wykonanym przyłączu pod drogą. 
- Odnośnie  problemów dotyczących szacowania na naszym terenie szkód powodowanych 
przez dziczyznę i bobry w dniu 30 kwietnia odbędzie się Komisja Rolnictwa. Na spotkanie 
zaproszeni zostaną przedstawiciele Nadleśnictwa Runowo i Nadleśnictwa Lutówko, a takŜe 
przedstawiciele Izb Rolnych. 
- Przejścia dla pieszych na terenie dróg gminnych odnowione zostaną w sezonie wiosennym. 
- Śmieci z nielegalnego wysypiska znajdującego się przy garaŜach na osiedlu BoWiD, obok 
starej oczyszczalni ścieków, zostały uprzątnięte. Ponadto w terminie do 15 maja teren ten 
planuje się wyrównać i uporządkować. 
- Równiarka gminna od 1 kwietnia br. pracuje od godz. 7.00 – 18.00 w zaleŜności od 
warunków atmosferycznych. Dodatkowo 9 sołectw wyposaŜone zostało we włóki do 
samodzielnego równania dróg gruntowych. RozwaŜane jest teŜ w związku z tym 
dofinansowanie do paliwa. 
 
Ad. 20 Wolne wnioski i informacje. 
 
W tym punkcie obrad Przewodniczący RM zapoznał radnych z treścią pisma jakie zostało 
wysłane w związku z planowaną na 30 kwietna br. Komisją Rolnictwa… 
 
Tu radny Stanisław Piłka nadmienił, Ŝe w Sypniewie w Gospodarstwie przy Zespole Szkół 
Centrum Kształcenia Rolniczego wystąpiły szkody, które nie zostały zakwalifikowane do 
wypłaty odszkodowania. W związku z tym uznał, Ŝe na spotkanie 30 kwietnia warto byłoby 
zaprosić p. Tadeusza Michalskiego.  
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Ponadto Przewodniczący RM zaproponował, by kolejna sesja Rady Miejskiej była sesją 
wyjazdową i odbyła się na terenie firmy „Gabi - Bis”. Prosił o przegłosowanie propozycji. 
 

Na sali 12 radnych 
 

Za  propozycją głosowało  - 10 radnych 
Przeciwnych    - 2 radnych 

 
Radny Roman Mroczkowski prosił o interwencję w sprawie śmieci zalegających w 
pojemnikach na Osiedlu Słonecznym. Mówił, Ŝe problem pojawił się z chwilą, gdy wywozem 
nieczystości zajął się Zakład Gospodarki Komunalnej. Wcześniej, kiedy wykonywała to 
gmina takie sytuacje się nie zdarzały.  
 
Radna GraŜyna Sowińska pytała, czy jest techniczna moŜliwość uprzątnięcia Łopiennika, 
który niestety nie jest najlepszą wizytówką miasta.  Poza tym sugerowała, by na spotkanie 
Komisji Rolnictwa 30 kwietnia, zaprosić Wojewódzkiego Konserwatora Przyrody z 
Bydgoszczy. UwaŜała, Ŝe akurat w kwestii szkód wyrządzanych przez bobry osoba ta moŜe 
udzielić bardziej szczegółowych informacji. 
 
Tym akcentem zakończono obrady. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej serdecznie podziękował wszystkim za udział w sesji i 
słowami   „zamykam obrady XX sesji Rady Miejskiej w Więcborku”, zamknął obrady. 
 
 
 
Prot. L. Halkiewicz, I. Mrozek. 
 
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
                                                                                    /-/     mgr inŜ. Józef Kujawiak 


